
 
Zápis 

z 1. zasedání předsednictva 
Klubu lodních modelářů ČR v roce 2025 

Kdy: úterý dne 20.3. 2025 od 19:00 hodin 
Kde: Videokonference Google Meet 
Přítomni: Stanislav Jakeš (předseda KLoM), Petr Vaněrka (Sekce FSR), Ludvík Kostelanský 
(Sekce mládež), Pavel Novotný (Sekce S), Roman Liberda (Sekce M), Tomáš Jakeš (Sekce NS), 
Martin Tomášek (Sekce C) 
 
Omluveni:  

 
Program:  
     

1) Zahájení – předseda S. Jakeš zahájil 
 

2) Kontrola zápisu 2/2024 - předseda  
Úkoly: Zavést přímé dotace na kluby s větším počtem juniorů a klubovou činností s nimi (smlouva 
na činnost – protidoklad seznam plus docházka) místo nákupu materiálu – Z: S. Jakeš 
Převést dotační peníze přímo na klub jednoduše nelze, musel by být příjemcem dotace konkrétní 
junior a pak převod dotace mezi NSA a juniorem. Řešením by mohlo být přeúčtovat poměrnou 
částku na skupinu juniorů a spotřebovat ji na náklady související s účastí na soutěži. Tj. domácí 
klub (pobočný spolek) zaplatí konkrétnímu juniorovi účastnícímu se soutěže KLoM z kalendáře 
KLoM cestovní náhrady – cestovné, ubytování. Tyto doklady o nákladech na juniora pak použije 
jako doklad pro fakturaci nákladů na účast juniorů na soutěžích KLoM vůči SMČR. (do výše 
sumární částky materiálové podpory jiným juniorům). Komplikované, přednost peníze na nákup 
materiálu přímo na kluby s větším počtem juniorů. 
Úkol: Do 30.4.2025 sečíst počet juniorů se zaplacenou sezónou 2025 s hlavní odborností lodní 
(zatím jich je 99), na tyto juniory se rozdělí rovným dílem 75 000 Kč. Kluby s více jak 8 juniory 
vyfakturují příspěvek na materiál přímo se sekretariátem SMČR – Z: S. Jakeš 

 
3)  Zprávy ze SMČR – zpráva předsedy KLoM a příp. předsedy SMČR 

Hlavní témata  
NSA přidělila 95 % odhadovaných plánovaných finančních prostředků SMČR z dotačních 
programů. Podle vyhodnocení hodnotících kritérií (reprezentační výsledky, propagace, 
zájem veřejnosti …) bychom se mohli dostat až na 105 %. Rozhodnuto bude 
pravděpodobně do poloviny roku (z NSA odešel hlavní referent rozdělující dotace). 
Předsednictvo SMČR tedy navrhlo a schválilo rozpočet SMČR vycházející z této částky a 
vlastních zdrojů (členské příspěvky a úroky z úspor). O navýšené členské příspěvky 
juniorů (ze 100 Kč na 200 Kč kvůli splnění podmínek NSA) byl navýšen příspěvek na 
materiál pro mládež. V SMČR se ke KLoM jako hlavní odbornosti hlásí necelých 100 
platících juniorů, takže máme navýšeno o 10 000 Kč. Příspěvek na reprezentaci byl 
rozdělen poměrově podle předpokládaných nákladů (krácení o cca 35 %).  
 
Evidenční systém členské základny funguje, je možné do něj i anonymně nahlížet pro 
kontrolu zaplacení členských příspěvků. Zatím není dořešeno mazání končících členů. 
 
Individuální členství – od 1.4.2025 bude na stránkách SMČR spuštěn formulář na 
přihlášení individuálního člena, vzhledem k procesu schválení a zaplacení členského 
příspěvku je potřeba počítat cca s jedním týdnem na získání členství. 

 
 



4)  Zprávy z Navigy a IMBRY 
Naviga –   
Sekce NS – přes sliby o zavedení internetové diskuze o návrhu nových pravidel od ledna 
2025 zatím stále nebyly návrhy ani diskuzní fórum založeny. 
Sekce C – příprava MS v Budapešti, do komise rozhodčích 1 CZ rozhodčí 
Sekce M – MS jen velká trať Ovál, komise rozhodčích bez CZ 
IMBRA – bez novinek 

 

5) Rozdělení příspěvku SMČR na Mistrovské soutěže jednotlivých sekcí 
Pro KLoM přiděleno 95000 Kč (40000 pro juniory, 55000 pro seniory).  
Předsednictvo KLoM rozdělilo tuto částku následovně: 
 

Sekce % podíl Částka Vyúčtuje 

NS 31,6 
 

34500 Bakov, Duchcov 

M 25,8 21000 KLoM Třešť  

FSR 24,7 23500 Royal Duchcov 

C 7,1 10000 Admiral Jablonec 

S 10,8 6000 KLoM Kolín 

 
 
 

6) Rozdělení příspěvku SMČR na mládež 
- sekce mládež – 135 000 Kč (soustředění + MiČR žáků 60 000 Kč, materiál 75 000 Kč)  
- krajské postupové soutěže – 10 000 Kč (4 krajské soutěže – Lib, JČ, Vys. JM).  

- Vedoucí sekce Mládež předá do 30. června předsedovi KLoM rozpis čerpání příspěvku na 
mládež – akce – částka – kluby. Krajské soutěže budou účtovány jednotlivě jednotlivými kluby.  

 
7) Mezinárodní soutěže 2025 – informace o aktuálním stavu a příspěvek na repre 2025  

 
Předsednictvo SMČR schválilo rozpočet na reprezentace 2,75 Mil Kč pro všechny 
odbornosti, KLoM získalo 375 000 Kč. Vzhledem k tomu, že NSA započítává pouze 
výsledky z MS a Světových her, je doporučeno upřednostňovat reprezentaci na MS. 
 
Odhad nákladů 630 000 Kč při konání všech akcí.  
Sekce FSR – ME NAVIGA seriálově  
Sekce NS – bez  
Sekce M – MS NAVIGA jen třídy na oválu Kromolice Polsko 
Sekce C – MS NAVIGA Budapešť Maďarsko  
 

  Termín  Místo konání 
Poče
t dní 

Počet 
závodníků 

Počet 
modelů 

Celke
m 

osob 

Vzdáleno
st v km 

Počet 
aut 

Cena 
doprava 
4Kč/km 

Startovn
é v Kč 

Dieta  Ubytování  celkem 
Přiděleno 

KLoM 

        Jun Sen Jun Sen                   

Sekc
e 

KLoM 
                              

FSR 
červen 
- září 

ME NAVIGA seriál 7 5 7 8 17 12 560 10 44 800 19 328 96 768 53 760 214 656 45 000 

NS                                 

M 2. - 6.7. 
MS NAVIGA – 
Kromolice Polsko 
Pozn. jen Ovál 

5 6 10 6 16 16 400 8 25 600 24 320 102 400 61 440 213 760 170 000 

S                                 

C 
4.8. - 
10.8. 

MS NAVIGA – 
Maďarsko Budapešť 

7   12 5 16 12 530 3 12 720 16 896 107 520 64 512 201 648 160 000 

 

O vyúčtování příspěvku na reprezentaci se postarají vedoucí sekcí: Petr Vaněrka, Roman 
Liberda a Martin Tomášek 

 
 
 
 



8) Různé 
a) Pořádání závodů v plachetnicových třídách sekce S 

Po několika letech se sekce S rozhodla obnovit MiČR velkých RC plachetnic třídy F5-E, 
vzhledem ke shodnosti s třídou IOM se tato třída světové organizace IRSA (RC část ISAF) 
dostala i do našich pozvánek. To, možná i tím, že je pozvánka zveřejněna na soukromé stránce 
RCsailing.cz, neušlo pozornosti Českého svazu jachtingu (ČSJ), který se ohradil vůči zneužití 
jejich závodní třídy a zároveň i zneužívání pravidel ISAF pro závodní regaty. Oprávnění k užití 
obojího má v ČR poskytnut od ISAF pouze ČSJ. Pro velké RC plachetnice bychom, tak jako 
v minulosti, měli používat jen třídu NAVIGA, tedy F5-E (případně další podtřídy). Pro pravidla 
jízdy v regatě pak pravidla RR20 Sekce S NAVIGA. 

Obdobná diskuze je u třídy RG 65, zde je ale jiná situace s vlastnictvím. RG65 je mezinárodní 
třídová asociace (RG65 ICA), která je nezávislá na ISAF. ISAF se ji snažil v posledních deseti 
letech vtáhnout mezi své RC třídy, dosud se nedomluvili. Vznikla jen stavební pravidla – 
přesnější než pro RG65 třídy IRSA 65, kterými to chtěli převzít. ISAF má tedy copyright na IRSA 
65 ne RG65. RG65 je plně v rukou třídové asociace RG65 ICA, která pověřuje národní třídové 
zástupce (může se přihlásit každá země, pokud doloží, že se na jejím území registruje alespoň 
5 plachetnic). Tímto zástupcem, koordinátorem v ČR je Michal Sýkora, ten má na starosti 
registraci plachetnic, koordinaci závodů s předsednictvem RG65 ICA. Podle stanov RG65 ICA 
by mezinárodní mistrovství a závody měly být koordinovány s předsednictvem RG65 ICA a to 
může chtít od organizátora nějaké poplatky. O národních mistrovstvích a závodech se ve 
stanovách a pravidlech nemluví. RG65 ICA vydává stavební pravidla pro plachetnice, podle 
nich může být vydán technický průkaz plachetnice. Nikde na stránkách RG65 ICA jsem nenašel 
pravidla pro závodní regatu, podle všeho vlastní nemají, pravidla ISAF bez souhlasu nesmějí 
používat, souhlas asi neexistuje. Při nahlédnutí do propozic Mistrovských závodů jiných zemí 
– Švýcarsko, Belgie, Brazílie někteří respektují copyright ISAF na jejich pravidla a nepoužívají 
je. Většinou mají pravidla pro jízdu napsány přímo v propozicích závodu. Obdobně by to mělo 
být při vyhlašování závodů v ČR. Do budoucna by se eventuálně mohl národní koordinátor 
RG65 ICA přenést na SMČR KLoM vedoucího sekce S (nebo konkrétního člena SMČR) a 
používat jízdní pravidla NAVIGA sekce S, nebo vydat národní pravidla Regaty s hlavičkou 
KLoM. Pro soutěže vyhlašované tímto koordinátorem pod SMČR by však platilo účast na 
soutěži pouze pro členy SMČR. 

Obdobně jako se ČSJ ozval proti zneužívání třídy a pravidel ISAF, měli bychom se obdobně 
ozvat proti zneužívání tříd lodních modelů a pravidel NAVIGA, KLoM na soutěžích 
nepořádaných SMČR KLoM, minimálně sledovat jejich využívání. 

 

b) Příprava konferencí SMČR 

V únoru a březnu 2026 by měly proběhnout konference SMČR. Předsednictvo SMČR navrhuje 
uspořádat konference odborných klubů a SMČR v jeden den obě. Dopoledne odborný klub, 
odpoledne SMČR, pravděpodobné místo konání Univerzita Pardubice. Předpokládaný plus 
více delegátů na obou úrovních konferencí, menší časová náročnost pro delegáty konferencí. 
Použití tohoto scénáře je na rozhodnutí odborných klubů.  

Předsednictvo Svazu modelářů vyzývá členskou základnu k návrhům témat k projednání na 
odbornostních a svazové konferenci, především z důvodu představy o rozsahu projednávaných 
témat, přípravě a případné časové náročnosti. 

V souvislosti s konferencemi upozorňujeme jednotlivé kluby na kontrolu platnosti mandátu 
svých předsedů – funkční období je 4leté, i pokračující předseda musí být převolen. 

 

Předběžný termín zasedání předsednictva KLoM 23.10. 2025 

 
Stanislav Jakeš – předseda KLoM 
 
zkontroloval: Petr Vaněrka 


